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SRBIJA

VUČIĆ: OČEKUJEMO DA ĆE RUMUNIJA POSVETITI VELIKU PAŽNjU INTEGRACIJI
SRBIJE U EU

BEOGRAD, 22. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je 22.
decembra da je uveren da će Rumunija posvetiti veliku pažnju integraciji Srbije u EU tokom
svog predsedavanja Uniji u prvoj polovini 2019. i najavio izgradnju auto-puteva i železnice koji
će bolje povezati Srbiju sa Rumunijom, Bugarskom i Grčkom. Vučić je novinarima posle
sastanka sa premijerima Rumunije, Bugarske i Grčke izrazio zahvalnost Bugarskoj čije se
predsedavanje Uniji završava 31. decembra, i koja je kako je rekao, uložila mnogo napora u
poboljšanje pozicije Srbije i čitavog ZB. "Mi se politički snažnije uvezujemo i viđaćemo se.
Sledeći sastanak je u Rumuniji i biće tokom njenog predsedavanja EU", rekao je Vučić. Vučić je
najavio da je na sastanku sa premijerima te tri zemlje razgovarao o infrastrukturnim projektima i
ocenio da je značajno da uskoro budu završeni istočni i zapadni koridor 10. "Mi smo danas
razmotrili konkretno pitanje oko izgradnje auto-puta preko Vršca do Temišvara i ističem iskreno
zadovoljstvo zbog činjenice da je rumunska strana pokrenula izradu vizibiliti studije u
decembru", kazao je Vučić. Vučić je dodao da bi tako Beograd bio spojen i sa Temišvarom,
Sofijom, Solunom i Atinom. Prema njegovim rečima na sastanku je od premijera tri države dobio
"vrstu nade i očekivanja" da bi problem snabdevanja Srbije gasom mogao da bude rešen.
"Razgovarali smo o tome kako da Srbija dođe do gasa, čini mi se da je svim zemljama ovde
značajno lakše nego Srbiji", ocenio je Vučić.

VUČIĆ I CIPRAS: REALIZACIJA PRESPANSKOG SPORAZUMA JAČA ODNOSE SRBIJE I
GRČKE

BEOGRAD, 21. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić i premijer Grčke
Aleksis Cipras ocenili su 21. decembra u Beogradu da dve zemlje imaju izrazito prijateljske
odnose i da bi realizacija Prespanskog sporazuma dodatno ojačala veze Beograda i Atine. Na
zajedničkoj konferenciji za novinare posle sastanka u četiri oka, Vučić je rekao da je za Srbiju
veoma važno da se sprovede Prespanski sporazum između Makedonije i Grčke, kako bi
Severna Makedonija postala most saradnje sa Grčkom i omogućila dalje približavanje Beograda
i Atine. "Znam da to nije lako, ali Srbija i njeni građani podržavaju sprovođenje tog sporazuma",
rekao je Vučić. Cipras je naveo da je Sporazum iz Prespe dobar za stabilnost jer će doprineti da
Makedonija "bude most, a ne zid" između Srbije i Grčke, što će pozitivno uticati na brojne
planirane energetske i infrastrukturne projekte koji će povećati perspektive za ekonomski razvoj.
Među projektima je izdvojio više gasnih projekata i železničku liniju Solun-Skoplje-Beograd i
dalje ka Budimpešti. Cipras je kazao da je s Vučićem razgovarao i "o neprijatnim dešavanjima"
na KiM i osudio poteze Prištine. Naveo je da su odluke Prištine o uvođenju carina od 100 odsto
na robu iz Srbije i BiH i o transformaciji KBS u vojsku neprihvatljive aktivnosti koje ne doprinose
stabilnosti u regionu. "Želim da pošaljem poruku osude za poteze kosovskih vlasti kojima se
doliva ulje na vatru", rekao je Cipras. On je naveo da ti potezi Prištine "ne doprinose perspektivi
stabilnosti u regionu, već izazivaju destabilizaciju". Rekao je da Grčka podržava Srbiju u
naporima da dođe do rešenja kosmetskog pitanja i pozvao Beograd da ostane na tom kursu
bez obzira na emocije. Grčki premijer je dodao da će Grčka podržati svaki eventualni sporazum
Beograda i Prištine. "Grčka pozitivno gleda na svaki sporazum i svako rešenje između Srbije i
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'Kosova' koje će biti iskreno i održivo i koje će pomagati rešavanju problema u regionu i
ostvarivanju stabilnosti", naveo je on i ponovio podršku briselskom dijalogu. Prema Ciprasovim
rečima, nijedno rešenje nije lako, ali treba prihvatiti kompromis, a to znači da niko ne dobija sve
što želi. Vučić je rekao da je sagovornika upoznao sa stanjem na KiM i sa aktivnostima na
formiranju vojske "Kosova", koje se sprovodi suprotno ne samo međunarodnom pravu, već i
kosovskim zakonima. On je kazao da je Ciprasu govorio i o uvođenju taksi od 100 odsto na
robe iz Srbije i BiH i koliko je to u suprotnosti sa tendencijama u 21. veku o slobodnom protoku
robe i kapitala, ali i o tome koliko je to ugrozilo Srbe na KiM. Predsednik Srbije je izrazio nadu
da će SAD i EU izvršiti "značajniji pritisak na Prištinu" da povuče takse od 100 odsto na robu iz
Srbije i BiH, iako su se već svi navikli na normalnost i uzdržanost koje stižu iz Beograda. "Mi se
nalazimo u teškoj situaciji. Kada vam neko u 21. veku uvede takse i spreči trgovinu, uz
objašnjenje da ste vi krivi što ste štitili svoj integritet i pobedili u Interpolu, nemate na to
odgovor. Nemate racionalni odgovor na iracionalne stvari, ali to niko ne želi da čuje jer su svi
navikli na normalnost i uzdržanost Srbije. Mi tako moramo, iako za sada ne donosi ozbiljniji
rezultat", rekao je Vučić. On je kazao da je veoma važno da se problemi na Balkanu rešavaju
mirnim putem i da se sačuva stabilnost, jer bez toga nema napretka. Vučić je naveo da mu je
Cipras rekao da je veoma važno da Srbija nastavi da traži rešenje za kosovski čvor, a da je on
dodao da je bolje da dve strane same dođu do rešenja, nego da ih ono zatekne. "Bolje da mi
pronađemo rešenje, nego da rešenja pronađu nas. Kompromis nije poraz, već pobeda
budućnosti i života", kazao je predsednik Srbije. Govoreći o razgovorima Beograda i Prištine,
Vučić je rekao da bilo kakav dogovor nije ni blizu. "Mislim da bi za nas bilo dobro da imamo neki
sporazum. Ali smo veoma daleko od bilo kakvog sporazuma. Pismo (predsednika SAD)
Donalda Trampa je racionalno. SAD su priznale nezavisnost 'Kosova' i neće menjati svoju
odluku. U pismu se kaže Prištini da mora da se dogovori sa Beogradom, to je dobra vest za
nas", rekao je. On je dodao da je protiv toga da se rešenje traži sukobom i da nije slučajno što
insistira na kompromisu. Vučić je naveo da trgovinska razmena Srbije i Grčke raste i da očekuje
da ona pređe 500 miliona evra. Kazao je da je posle više godina ostvaren rast trgovinske
razmene, i to od devet odsto, i dodao da je uvoz iz Grčke prošle godine povećan za 10,7 odsto,
a izvoz iz Srbije za sedam odsto. Dodao je da je na sastanku bilo reči i o unapređenju u oblasti
infrastrukture, pre svega železnice koja bi bliže povezala Beograd, Skoplje, Solun i Atinu.
Predsednik Srbije je rekao da će u narednih nekoliko nedelja biti završen auto-put na Koridoru
10, koji će omogućiti da se iz Grčke i Makedonije preko Srbije putuje u potpunosti auto-putem,
ali je naveo da treba raditi na unapređenju stanja železničke pruge sa Skopljem i Atinom. Vučić
je naveo da je bilo reči i o digitalizaciji, smanjenju cena telekomunikacionih usluga, ali i o
sportskim temama, poput dogovora da se Srbija, Grčka, Bugarska i Rumunija zajednički
kandiduju za domaćina svetskog i evropskog prvenstva u fudbalu. Vučić je naveo da Srbija i
srpski narod zauvek ostaju prijatelji sa Grčkom i da je Beograd zahvalan Atini na podršci koju
od nje dobija u međunarodnim forumima i na evropskom putu. Cipras je ponovio da Atina pruža
punu podršku evrointegracijama Srbije. "Mislimo da je to put koji vodi stabilnosti na Balkanu i
put koji pokazuje perspektivu Srbije u narednim godinama. Srbija je za nas država od
strateškog značaja za bezbednost i stabilnost u regionu", naveo je Cipras. Grčki premijer je
kazao da veruje u viziju balkanske saradnje i u perspektivu povezivanja balkanskih zemalja, u
oblasti drumskog i železničkog saobraćaja, novih tehnologija i digitalizacije. "Zajednički interes
je mir, saradnja i stabilnost u regionu. Vlada Srbije ima takav stav i to je od koristi za ceo
region", naveo je Cipras.
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CIPRAS: EU DA DONESE POZITIVNU ODLUKU ZA LjUDE NA BALKANU

BEOGRAD, 22. decembra 2018. (Beta) - Premijer Grčke Aleksis Cipras rekao je 22. decembra
u Beogradu da EU po pitanju proširenja mora da donese "pozitivnu odluku" po ljude na
Balkanu, a ne da "razmišlja defetistički i sa pozicije straha", kao i da je pristupanje Srbije EU
veoma značajno za budućnost regiona. "Imamo poteškoća koje moraju biti prevaziđene i kada
je reč o ovim važnim pregovorima želimo da prenesemo poruku optimizma i da sve zemlje
Balkana moraju da slede primer koji smo danas postavili i moraju da ispune obaveze i reformišu
se u skladu s evropskim tekovinama da bi pristupile EU, da poštuju međunarodno pravo, prava
manjina i vladavinu prava. Srbija ispunjava te kriterijume, a drugi moraju da prate taj put", rekao
je Cipras na konferenciji s liderima Srbije, Rumunije i Bugarske, Aleksandrom Vučićem,
Vjorikom Dančilom i Bojkom Borisovom. Cipras je naveo da se razgovaralo i o reviziji evropskog
sistema azila kao jednom od prioriteta rumunskog predsedavanja EU. "Austrijsko
predsedavanje to pitanje nije pomerilo napred i kroz rumunsko predsedavanje otvorićemo mu
put. Ne možemo nastaviti s principom da prva zemlja koja primi migrante snosi sav teret. To je
ključno pitanje i tiče se cele Evrope. Moramo da se držimo i principa solidarnosti i podelimo
tražioce azila među sobom", rekao je Cipras. On je naveo da se na sastanku razgovaralo i o
saradnji u oblasti energetike i infrastrukture, kao i sporta. "Pokazujemo simboliku saradnje i
pokušavamo da pretvorimo Balkan u nekoga ko će da prednjači u Evropi i svetu. Ako želimo da
uspemo u ovim projektima, to ćemo učiniti ujedinjeni", rekao je grčki premijer.

DANČILA: ZAPADNI BALKAN U FOKUSU PREDSEDAVANjA RUMUNIJE EU

BEOGRAD, 22. decembra 2018. (Beta) - Premijerka Rumunije Vjorika Dančila rekla je 22.
decembra u Beogradu da njena zemlje planira da tokom predsedavanja Evropskoj unijo stavi
fokus na Zapadni Balkan i podrži region u procesu proširenja, koji je, prema njenim rečima,
ključna oblast. "Možemo da damo doprinos procesu proširenja i da podržimo region Zapadnog
Balkana", rekla je Dančila na konferenciji s liderima Srbije, Bugarske i Grčke, Aleksandrom
Vučićem, Bojkom Borisovom i Aleksisom Ciprasom. Ona je ponovila podršku Rumunije
evropskom putu Srbije i pozvala Vučića da poseti Bukurešt tokom rumunskog predsedavanja
EU, koje počinje 1. januara 2019. godine. "Zamolila sam predsednika Vučića da poseti
Rumuniju tokom našeg predsedavanja EU da bismo povećali vidljivost značajnih koraka koje je
Srbija preduzela i kako bi učinili vidljivijom činjenicu da Srbija želi da zatvori neka poglavlja",
navela je rumunska premijerka. Prema njenim rečima, za zatvaranje poglavlja, kao i otvaranje
novih, neophodno je da i Bugarska i Grčka pruže podršku i tehničku pomoć Srbiji. Dančila je
rekla da pred Evropom stoje brojni izazovi, i unutrašnji i spoljni, ali da je uverena da će
Evropljani "zajedno oblikovati budućnost u kojoj će se EU približiti svojim građanima i moći da
im pruži bolju budućnost". Govoreći o rumunskim prioritetima tokom predsedavanja EU, Dančila
je navela teme azila, migracije i zajedničke odbrambene politike. Takođe, na dnevnom redu će
biti i Dunavska strategija. Rumunska premijerka je rekla da se na sastanku razgovaralo i o
ekonomskoj saradnji, bilateralnoj i kvadrilateralnoj, infrastrukturnim projektima, energetici,
turizmu i sportu.

BORISOV: NE TREBA POTCENjIVATI BALKAN KOJI JE VELIKI POTECIJAL

BEOGRAD, 22. decembra 2018. (Beta) - Premijer Bugarske Bojko Borisov rekao je 22.
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decembra u Beogradu da region Balkana ne treba potcenjivati i da postoji veliki potencijal koji
mora dalje da se razvija. "Bog je učinio da se naše zemlje nalaze na najlepšem mestu na
zemlji, od Dunava do Crnog mora i Mediterana, a imamo i veliki potencijal koji mora da se
iskoristi", izjavio je Borisov na konferenciji s liderima Srbije, Rumunije i Grčke, Aleksandrom
Vučićem, Vjorikom Dančilom i Aleksisom Ciprasom. Bugarski premijer je kao način za
ostvarenje potencijala naveo infrastrukturne projekte. Prema njegovim rečima, auto-put do
Srbije će biti završen u narednih godinu ili godinu i po dana, završen je projekat železničke
infrastrukture, a radi se na gasnom povezivanju s Grčkom. Borisov je izrazio nadu da će biti
moguća izgradnja i više mostova preko Dunava. On je takođe rekao da se nada da će Rumunija
zadržati na dnevnom redu pitanje migracija i azila, jer bi migracije mogle da "potope" Balkan.
"Kada je reč o problemima sa kojima se suočavamo, moramo da budemo ujedinjeni. (...)
Napredak tokom austrijskog predsedavanja nije bio značajan koliko sam očekivao, ali nadam se
da će Rumunija držati tu temu tokom predsedavanja", izjavio je Borisov. On je naveo da je
najavljena zajednička kandidatura Rumunije, Srbije, Bugarske i Grčke za Evropsko prvenstvo u
fudbalu 2028. ili Svetsko prvenstvo 2030. "primer dobre saradnje i razumevanja".

VUČIĆ I ORICIO RAZGOVARALI O NAPRETKU U IZRADI MEDIJSKE STRATEGIJE

BEOGRAD, 21. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je 21.
decembra da treba nastaviti rad na daljem unapređenju medijskog ambijenta u zemlji u okviru
inkluzivnog procesa koji uključuje sve zainteresovane strane. Vučić je to rekao na sastanku sa
šefom Misije OEBS u Srbiji Andreom Oricijem sa kojim je razgovarao napretku u izradi medijske
strategije, koja na osnovu najboljih primera međunarodnih iskustava treba da doprinese
unapređenju medijske atmosfere u Srbiji, saopšteno je iz kabineta predsednika Srbije. Vučić je
ambasadoru Oriciu zahvalio na doprinosu Misije OEBS reformskim procesima u Srbiji,
spremnosti da pomognu u izradi nove medijske strategije i pruže podršku poboljšanju medijske
situacije u Srbiji na osnovu najboljih primera evropskih iskustava. Ambasador Oricio je pohvalio
rad na izradi medijske strategije i istakao da je zadovoljan konstruktivnim pristupom radne
grupe koja je u zadatom roku poslala prvi predlog Medijske strategije na javnu raspravu
održanu u Novom Sadu 17. decembra. On je naglasio da, koliko je važno da novinari imaju
slobodu izražavanja, toliko je važno da odgovorno i profesionalno obavljaju svoj posao i poštuju
novinarski kodeks, navodi se u saopštenju iz Vučićevog kabineta. U razgovoru je bilo reči i o
programskim aktivnostima Misije OEBS koje se odnose na vladavinu prava, reformu policije,
demokratizaciju društva, a Oricio je pohvalio i progres u saradnji sa Ministarstvom pravde
povodom reporuka Venecijanske komisije i istakao važnost uloge Parlamenta u raspravi o
ustavnim amandmanima. On je naglasio da Misija OEBS kao dugogodišnji partner Srbije, želi
da nastavi saradnju sa srpskim institucijama podrškom izradi i primeni zakona, izradi medijske
strategije, kao i sprovođenju sveukupnih reformi u Srbiji, dodaje se u saopštenju.

VUČIĆ UPUTIO SAUČEŠĆE PREDSEDNIKU INDONEZIJE

BEOGRAD, 23. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić uputio je 23.
decembra saučešće predsedniku Indonezije Djoku Vidodu povodom velikog broja žrtava
cunamija u toj zemlji. "Duboko nas je pogodila vest o tragediji u Vašoj zemlji i molim Vas da
porodicama poginulih, kao i onima koji tragaju za svojim najbližima, prenesete izraze iskrenog
saosećanja", naveo je Vučić u telegramu, saopštio je kabinet predsednika Srbije. Vučić je
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dodao da je Srbija spremna da u okviru svojih mogućnosti uputi Indoneziji neophodnu pomoć,
navodi se u saopštenju. U cunamiju koji je 22. decembra pogodio Indoneziju, poginule su
najmanje 222 osobe, 843 su povređene, a 28 ljudi se vodi kao nestalo. Broj stradalih u cunamiju
mogao bi da raste pošto spasioci nisu stigli do svih zahvaćenih oblasti.

BRNABIĆ UPUTILA SAUČEŠĆE PREDSEDNIKU INDONEZIJE

BEOGRAD, 23. decembra 2018. (Beta) - Predsednica Vlade Srbije Ana Brnabić uputila je 23.
decembra telegram saučešća predsedniku Indonezije Djoku Vidodu povodom velikog broja
žrtava cunamija u toj zemlji. "U ime Vlade Srbije i svoje lično ime, izražavam saučešće Vama,
indonežanskoj vladi i porodicama stradalih u razornom cunamiju koji je pogodio Vašu zemlju",
navela je Brnabić u telegramu, saopšteno je iz Vlade. Brnabić je navela da građani Srbije
saosećaju sa narodom Indonezije i poželela brz oporavak svim povređenima, navodi se u
saopštenju.

VULIN SE SASTAO SA KINESKIM AMBASADOROM LI MANČANGOM

BEOGRAD, 21. decembra 2018. (Beta) - Ministar odbrane Aleksandar Vulin sastao se 21.
decembra sa ambasadorom Kine u Beogradu Li Mančangom povodom završetka njegovog
mandata i ocenio da su odnosi dve zemlje najbolji do sada. Vulin je ocenio da je ambasador Li
"nesebičnim radom i izuzetnim zalaganjem značajno doprineo jačanju veza prijateljskih naroda i
država". On je zahvalio ambasadoru na podršci koju Kina daje Srbiji u zahtevima za očuvanje
teritorijalnog integriteta i nacionalnog suvereniteta, kao i na onemogućavanju članstva "Kosova"
u međunarodnim organizacijama. Kako se navodi u saopštenju Ministarstva odbrane,
sagovornici su saglasni da je ostvaren značajan napredak u oblasti odbrane prvenstveno
zahvaljujući ličnim odnosima dvojice predsednika i vrhovnih komandanata Srbije i Kine,
Aleksandra Vučića i Si Djinpinga, kao i da će dogovorene aktivnosti u 2019. godini omogućiti
dalje unapređenje saradnje.

MIHAJLOVIĆ PRIMILA KINESKOG AMBASADORA U OPROŠTAJNU POSETU

BEOGRAD, 21. decembra 2018. (Beta) - Potpredsednica Vlade Srbije i ministarka
građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture Zorana Mihajlović primila je 21. decembra
ambasadora Kine Li Mančanga u oproštajnu posetu i poručila da će njegov mandat biti
zapamćen po velikim infrastrukturnim projektima i unapređenju prijateljskih odnosa dve zemlje.
"Najviše projekata Srbije i Kine realizovano je i započeto upravo u periodu dok ste Vi bili
ambasador, od novog mosta Mihajlo Pupin do izgradnje Koridora 11, obilaznice oko Beograda,
brze pruge Beograd-Budimpešta i svih novih projekata koje planiramo u budućnosti", rekla je
Mihajlović. Ona je kazala da se odnosi Srbije i Kine stalno unapređuju, čemu posebno
doprinose dobri lični odnosi i prijateljstvo dva predsednika i rukovodstva dve zemlje, ali i
prijateljstvo dva naroda. Ambasador Li Mančang zahvalio je potpredsednici Mihajlović na dobroj
saradnji i kako je rekao, timskom radu, koji je okarakterisao saradnju na svim projektima u
Srbiji. Kao poklon koji će ga podsećati na vreme provedeno u Srbiji, Mihajlović je odlazećem
ambasadoru uručila azbuku u zlatovezu, rad žena sa sela, izrađen u okviru inicijative
"Zaposlimo 1.000 žena u ruralnim područjima", koju zajedno sprovode Koordinaciono telo za
rodnu ravnopravnost, Etno-mreža i NALED.  
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